

Učivo na týden 11. - 15.5.2020

8.A

Vyučující	Předmět	Téma	Zadání (učebnice, pracovní sešity, stránky atd.)
Hošková Jolana	Anglický jazyk	Unit 3 - revision	Zaslání přílohy je povinné pro všechny - do 15.5. Kdo nemá splněné části v online practice z minulého týdne, doplní do 15.5.
Sedláková Eva	Anglický jazyk	Unit 1 - grammar Reading	Učebnice - 18/ 1b, 2. Pracovní sešit - 13/ 5, I can (4 a 5 nemusíš). V google učebně - úkoly.
Kyščiaková Vendula	Český jazyk	Souhrnné opakování mluvnice ŠOA Úvaha	MI - on-line testy - procvičování - viz odkazy pod tabulkou - uč. 74/12 a - h - písemně - kontrolní test - úterý 9:00 , v mailu budeš mít test, do 14:00 pošli odpovědi Lv - Maus - čítanka str. 168-172 - plnění čtenářské výzvy - příprava referátu SI - Úvaha - uč. 112 - Lavička v parku, 112/1 zkuste si sestavit dle textu, co je to úvaha, zápis dle tabulky str. 113, 113/2 - písemně, 113/3 RODIČE A JÁ - zpracujte si jen myšlenkovou mapu.
Jedelská Martina	Dějepis	Věda na přelomu 19./20. stol. Výroba a podnikání na přelomu 19./20. stol.	zápis v příloze učebnice s. 122 - 127
Měšťánková Hana	Fyzika	Elektrický obvod - opakování Měření elektrického napětí Zdroje elektrického napětí	Všechny výukové materiály najdete v Google učebně (Classroom). Prosím o pravidelnou kontrolu materiálů v učebně a odeslání vypracovaných úkolů v termínu. Při potížích napište na adresu: hana.mestankova@3zszabreh.cz
Hamplová Pavlína	Chemie	Oxidy	Procvičování názvosloví - v Google učebně. Postupně se učte materiál v učebně - Významné oxidy.



Měšťánková Hana	Matematika	Mnohočleny - sčítání, odčítání, násobení Dělení mocnin Množiny bodů dané vlastnosti	Všechny výukové materiály najdete v Google učebně (Classroom). Prosím o pravidelnou kontrolu materiálů v učebně a odeslání vypracovaných úkolů v termínu. Při potížích napište na adresu: hana.mestankova@3zszabreh.cz
Georgiadisová Michaela	Německý jazyk	Sloveso mögen Getränke	Slovíčka PS str. 71 celá Časování slovesa mögen U str.52 cv.3 ústně, pak PS cv. 5 str. 66, cv.4 str. 66 U cv. 4 a,b, str. 53 ústně, pak PS cv. 7 str. 66 Členy podstatných jmen PS cv. 6 str.66 PS str. 66 pošli ke kontrole
Zbořil Jaroslav	Přírodopis	Opakování hormonální a nervové soustavy	Opakuj obě soustavy a na hormonální soustavu pošli na můj mail doplněnou tabulku přiloženou v příloze do 15.5. jaroslav.zboril@3zszabreh.cz
Sedláková Eva	Ruský jazyk	Slovní zásoba Čtení Контрольная работа	Wocabee - 7. lekce - 3. část. Učebnice - str 95/ čtení - celý text (čtěte si nahlas !) + 97/ 1.1 a 1.2 a. Pracovní sešit - 58/4 (Контрольная работа - doplň + ofot' + pošli ke kontrole - v 1. sloupci doplňuješ sloveso хотеть , ve 2. sloupci sloveso рисовать).
Tichá Petra	Ruský jazyk	Časování slovesa хотеть	Uč s. 89 - časování slovesa хотеть. Uč. s. 88/cv. 3.2 - ústně. PS s. 50/cv. 5 a,b, s. 51/cv. 6 - vložit do učebny. Příprava na test na slovíčka.
Klimes Zdeněk	Zeměpis	Služby, cestovní ruch	1.- Do sešitu napiš nadpis: Služby a obchod. Napiš a podle učebnice (str. 98 a 99) doplň: Největší typy obchodů jsou Zdravotnictví je dalším odvětvím... . 2.- Na internetových stránkách youtube.com zadej text: Toulky srdcem Čech – Polabí. Z videa do sešitu napiš jméno města u soutoku Labe a Vltavy a jméno hradu (je to Karlštejn, Křivoklát nebo Kokořín?). Náповědu hledej na obrázcích (ve Wikipedii). 3.- Ještě jednou otevři youtube.com a zadej: Středočeský kraj. Z videa (13:44) vyber alespoň tři zajímavosti, které by stály za návštěvu – a pošli je mně prosím e-mailem (zdenek.klimes@3zszabreh.cz).

Internetové odkazy:

Zeměpis

<https://www.youtube.com/watch?v=HKPxQCjsots><https://www.youtube.com/watch?v=xUBgAUdNMko>

čeština:

<https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSeBn3Hp82gx14p22RkqzLkKKXGXwEqSYomj1hcNPvA5nVQszg/viewform?fbzx=-4838169201368459940><https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfgcxyShyO5ZcvGEaEBBC-TyhZdm5NqjfzM0W2zJYhkwW5nA/viewform?fbzx=-4257022620735621660>

8.A – Aj - Hošková

1 Choose the correct words.

- I **was reading** / **read** in my room when Elsie knocked on the door.
- 1 We were playing cards when Mum **brought** / **was bringing** us some sandwiches.
 - 2 Tina **cleaned** / **was cleaning** the kitchen floor when Richard walked into the room.
 - 3 They were crossing the road when they **saw** / **were seeing** Jim.
 - 4 The children **talked** / **were talking** when the teacher came into class.
 - 5 Matthew **was writing** / **wrote** a text message when his phone rang.
 - 6 The dogs were chasing a cat when they **were jumping** / **jumped** over a wall.
 - 7 The boys **were swimming** / **swam** in the sea when it started to rain.

2 Complete the questions and short answers. Use the present continuous form of the verbs in brackets. /Napiš věty v přítomném průběhovém čase. Zopakuj si pravidla v prac. sešitě str. 73/.

- Are you reading a book? [you / read]
No, I'm not.
- 1 _____ for a bus? [they / wait]
No, _____.
 - 2 _____ in the sea? [she / swim]
Yes, _____.
 - 3 _____ a car? [he / drive]
No, _____.
 - 4 _____ football? [they / play]
Yes, _____.
 - 5 _____ ? [it / rain]
No, _____.
 - 6 _____ new shoes? [you / wear]
Yes, _____.
 - 7 _____ a horse? [he / ride]
No, _____.

3 Match words 1–6 with words A–H.

- | | | |
|-------------|---|----------------|
| do |  | A a photograph |
| 1 send | | B the shopping |
| 2 put on | | C for bed |
| 3 brush | | D your teeth |
| 4 get ready | | E dinner |
| 5 have | | F your pyjamas |
| 6 take | | G an email |
| 7 throw | | H a ball |

8.A – Aj - Hošková

4 Choose the correct words.

There was lots of rain but no lightning / **avalanche** in the storm.

- 1 Did you hear the **explosion** / **flood**?
- 2 Sometimes there are **avalanches** / **forest fires** in Australia during the summer.
- 3 We saw smoke coming out of the mountain during the **tsunami** / **volcanic eruption**.
- 4 The roof of our house blew away during the **earthquake** / **tornado**.
- 5 There was **an avalanche** / **a hurricane** on the French ski resort.
- 6 There was **a flood** / **an explosion** because it rained for two weeks.
- 7 The **earthquake** / **forest fire** destroyed 8,500 trees.

_____	7
-------	---

5 Put the words in the correct order to make sentences. /Dej slova do správného pořadí a napiš věty/.

you / what / doing / were / when / the /
erupted / volcano / ?

What were you doing when the volcano erupted?

- 1 was / garden / in / sitting / I / the

- 2 parents / where / your / were / ?

- 3 in / they / living / sitting / room / were / the

- 4 anything / you / could / see / ?

- 5 ash / cloud / I / big / saw / of / a

- 6 were / doing / what / people / ?

- 7 the / they / street / were / running / into

_____	7
-------	---

8.A - Aj - Hošková

Read the text and answer the questions.

So, what were you doing at 9.00 last night? Were you doing your homework, cooking a meal or maybe listening to some music? Well, I was watching the new TV detective series on Channel 5 called The Murder Club. The beginning was quite slow. A man was walking his dog through the park and some children were cycling round the lake. There was also a young girl jogging along the path. The sun was shining, everyone was happy. Quite honestly, it was a bit boring! I thought – in ten seconds I'll switch this off and watch the concert on Channel 10. But I didn't – and I'm very happy I didn't.

Suddenly – wow! The kids on their bikes found a body in the lake, the man's dog found another body in the bushes and the girl found another body under her car! Very exciting!

Of course, the police weren't very clever and they arrested the wrong man and at the end it was the man with the dog who found the murderer. But a brilliant story and some excellent actors. Every Tuesday 8.30. Don't miss the next one.

1 What programme was on television?

2 Where was the man walking?

3 What were the children doing?

4 What was the programme like at the beginning?

5 Who found a body in the lake?

6 Where did the girl find a body?

7 What did the dog do?

VĚDA A TECHNIKA 19./20. STOLETÍ

- Objevy v lékařství, chemii, biologii, fyzice
- LÉKAŘSTVÍ – Luis PASTEUR – bakterie vztekliny
Robert KOCH – bakterie tuberkulózy
Wilhelm ROENTGEN
- CHEMIE + FYZIKA – Marie Curie SKŁODOWSKA (pokusy s radioaktivním smolincem z Jáchymova)
Alfred NOBEL – dynamit
Thomas Alva EDISON – žárovka, zdokonalení telefonu
- Bratři LUMIÉROVÉ – kinematograf
- Změna společnosti → vzniká nové společenské rozdělení (buržoazie=podnikatelé, střední třída = úředníci, dělníci)
- Dělníci začínají prosazovat svá práva → vznik sociálních zákonů, dělnických stran (Sociální demokracie)

Růst emancipace žen

VÝROBA A PODNIKÁNÍ NA PŘELOMU 19./20. STOLETÍ

- Přelom 19./20.století = II. průmyslová revoluce (výroba oceli)
- Rozvoj zbrojního průmyslu (Samuel Colt – revolver, stavebnictví – železobetonové konstrukce, textilní průmysl – Hermann Brass Zábřeh)
- Automobilový průmysl (Ford – první pásová výroba, Tatra Kopřivnice – první automobil TATRA PRESIDENT, Laurin a Klement – kola → motocykly → automobily)
- K pohonu strojů se využívá elektřina (František Křižík – oblouková lampa)
- Železnice (Severní Ferdinandova dráha, Vídeň – Břeclav – Ostrava, odbočka Olomouc – Praha)
- Růst ženské vzdělanosti – 1. dívčí gymnázium v Praze se jmenovalo MINERVA
- PODNIKÁNÍ: KARTEL (dohoda podniků o cenách)
MONOPOL (trh ovládá jedna firma)
AKCIOVÁ SPOLEČNOST (podíl na zisku a vedení obchodní společnosti)

Přírodopis

Žláza	Uložení	Hormon	Význam(y)
	Před srdcem	x	
		Růstový hormon	
	Krční oblast		Duševní vývin
		Parathormon	
Nadvěsek mozkový			
Slinivka břišní			
	V šourku		
		Adrenalin mineralkortikoidy	
			Řídí těhotenství

Doplň prázdná okénka dle poskytnutého údaje.